
 

 

 

Zpráva ze závodu 

MS v terčové lukostřelbě dospělých 

31.7. – 6.8.2023, Berlín Německo 

 

Počet účastníků: 512 

Počet zemí: 75 

 

Vedoucí výjezdu: Hana Majarová 

Osobní trenéři: Zdeněk Horáček, Tomáš Valenta 

Muži RL: Michal Hlahůlek, Adam Li, Josef Křesala 

Ženy RL: Marie Horáčková, Jindřiška Vaněk Vaněčková 

Muži KL: Martin Vaněk, Pavel Zaoral, Filip Reitmier 

 

Letošní MS bylo významným závodem vzhledem k rozdělení prvních míst na Olympijské 

hry 2024 v Paříži. Pro nadcházející hry se změnil způsob rozdělení kvót, jehož plusy a 

mínusy, zejména pro menší státy, bude možné vyhodnotit po ukončení celého procesu 

v příštím roce. Závod se stejně jako předchozí světové poháry konal na ploše vedle 

Olympijského stadionu. Ač byl termín závodu v polovině prázdnin, počasí odpovídalo spíše 

podzimu. Vanul silný vítr, občas s přeháňkami i bouřkovými, a bylo poměrně dost chladno. 

Kromě oficiální autobusové dopravy jsme využívali i místního mhd, které bylo v závěru 

spolehlivější a mnohdy rychlejší.  

 

Výsledky: 

Kompletní výsledky ze závodu 

https://www.ianseo.net/Details.php?toId=14856 

 

Průběh závodu: 

Výsledky kvalifikace ve všech kategoriích poznamenalo počasí. Ve srovnání s výsledky 

z letošních světových pohárů kleslo průměrné skóre u širšího startovního pole cca o 20-

30bodů u RL, a 10bodů u KL. Z naší výpravy se nejlépe dařilo Marii Horáčkové, která 

potvrdila letošní vysokou formu a nástřelem 658b si zajistila skvělé sedmé místo a přímý 

postup do 1/16 eliminací. Tato výchozí pozice byla na tomto MS o to cennější vzhledem ke 

kvalifikačním kvótám v soutěži jednotlivců. V kategorii mužů se překvapivě nejlépe dařilo 

Josefu Křesalovi, který na MS naskočil na poslední chvíli jako náhradník za zraněného Erika 

Ebermanna. S nástřelem 639b se umístil na 86. místě. Do eliminací se těsně probojovala 

už jen Jindřiška Vaněk Vaněčková. V divizi kladkového luku se lépe vedlo Martinovi 

Vaňkovi, s nástřelem 671b se však umístil až ke konci startovního pole na 95 místě.  Do 

eliminací s ním těsně prošel i Pavel Zaoral. Bohužel zbytku reprezentantů se už tolik 

nedařilo, kvalifikační výsledky zaostaly výrazně za očekáváním, a tak se nezapojili do 

eliminačních soubojů. 

Vzhledem k nízkým výsledkům se do soutěže družstev probojoval pouze mix tým reflexního 

luku ve složení M.Horáčková a J.Křesala.  

V eliminacích vládlo opravdu větrné počasí, které si se střelci na metě pohrávalo. Bylo 

velmi obtížné podat konstantní výkon, což na druhou stranu otevřelo cestu i střelcům 



 

z nižších kvalifikačních pozic. Takový postup předvedla Jindřiška, která se z 101 místa 

probojovala přes dvě vítězná kola na velmi slušné 17 dělené místo. Marie nastupovala do 

soutěže později a ač začala sadou s autem dokázala dvě kola eliminací vyhrát a dostat se 

do čtvrtfinále, které se nově celé střílelo na finálové střelnici. První kolo zvládl i Josef, 

v druhém už s bangladéšským soupeřem prohrál. Martinovi ani Pavlovi se první kolo 

nevydařilo a v soutěži tak skončili.  

Mix tým taktéž nepřešel přes první kolo, když vcelku těsně prohrál s mix týmem Japonska.  

Závěr šampionátu patřil už jen Marii, která suverénním způsobem ovládla finálovou 

střelnici a zajistila jak kvalifikační místo pro OH do Paříže, tak titul mistryně světa. Netřeba 

její výkon dále komentovat, vše důležité bylo řečeno v rozhovorech a příspěvcích. Byl to 

naprosto výjimečný den, který si budeme nejen my, kteří toho byli na místě svědky, ale i 

diváci u online přenosu pamatovat navěky.   

 

Závěrečné hodnocení: 

Toto MS bylo velmi rozmanité, co se týká počasí a také výsledků. Zcela zjevně je to 

nejúspěšnější MS v moderní historii svazu zásluhou zlaté medaile, na druhou stranu jsme 

u zbytku výpravy zaznamenali spíše podprůměrné výkony. Vzhledem k pokračování 

kvalifikačního procesu směrem k OH je potřeba se zejména u mužů RL zaměřit na přípravu 

na nadcházející sezónu s cílem vyšší výkonnosti a zejména její stabilizaci při 

reprezentačních výjezdech.  

Poděkování patří celé výpravě za vzornou reprezentaci a opravdu velké poděkování a 

gratulace patří Marušce a jejímu trenérovi za jejich dlouhodobou práci, která vyústila v 

titul mistryně světa. Pevně doufám, že tento úspěch bude inspirací jak sportovcům, tak 

trenérům, a že ukáže, že novodobá lukostřelba je komplexní sport, při kterém je nutné 

dbát na všechny složky sportovní přípravy, a že bez značného tréninkového úsilí úspěchu 

dosáhnout nelze.  

 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

V Prostějově dne 28.8.2024       Hana Majarová 

Vedoucí výjezdu 


